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§ 1 
Val av justerare och godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Petter Martinsson (S) och Petra Gardos Ek (M) får i uppdrag 

att justera dagens protokoll. 
2. Protokollet justeras tisdagen den 28 januari 2025. 
3. Dagordningen godkänns. 
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§ 2 
Information från stadsdelsdirektören till sammanträden 
med Norra innerstadens stadsdelsnämnd år 2025  
NI 2025/1 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsdirektörens information till sammanträdet den 23 januari 
2025. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/1-1 Information från stadsdelsdirektören till 
sammanträdet den 23 januari 2025 
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§ 3 
Balanslista över inkomna medborgarförslag till Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd år 2025  
NI 2025/2 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutar att lämna de tre 
inkomna medborgarförslagen till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tre medborgarförslag, som helt eller delvis faller inom ramen för 
Norra innerstadens stadsdelsnämnds ansvarsområde, har inkommit 
sedan den senaste redovisningen till sammanträdet den 12 december 
2024. Förvaltningen föreslår att Norra innerstadens stadsdelsnämnd 
lämnar de tre medborgarförslagen till förvaltningen för beredning. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/2-4 Balanslista över inkomna medborgarförslag 
 NI 2025/2-1 Bilaga 1. Medborgarförslag om ungdomsgård 

vid Odenplan (webbversion) 
 NI 2025/2-2 Bilaga 2. Medborgarförslag om ungdomsgård i 

Norra Djurgårdsstaden eller Hjorthagen (webbversion) 
 NI 2025/2-3 Bilaga 3. Medborgarförslag om utveckling av 

Sergelarkaden på Sergels torg (webbversion) 
 

Sida 5 (23)



 
 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 6 
Förslag om alkoholförbud i delar av kvarteret 
Spelbomskan  
NI 2024/1670 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd föreslår kommunfullmäktige att 
besluta om att införa alkoholförbud i delar av kvarteret 
Spelbomskan enligt bifogad karta. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen föreslår alkoholförbud i delar av kvarteret 
Spelbomskan, vid Observatorielundens norra del. Alkoholförbud är 
en av flera insatser som bedöms kunna möta utmaningarna med 
brottslighet, ordningsstörningar och otrygghet i området. Införandet 
av alkoholförbud kan ha en positiv effekt på tryggheten och för att 
minska brottsligheten och även till viss del ha en motverkande 
effekt på narkotikabrottsligheten i området. Ett alkoholförbud är en 
preventiv åtgärd som kan möjliggöra ett effektivt och riktat arbete 
mot gruppen med beroendeproblematik för Polismyndigheten och 
därmed förbättra tryggheten i området. Sammantaget bedömer 
förvaltningen att ett alkoholförbud inom området är ett viktigt 
komplement för att arbetet med de övriga brottsförebyggande- och 
trygghetsskapande insatserna ska få genomslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1670-1 Förslag om alkoholförbud i del av kvarteret 
Spelbomskan 

 NI 2024/1670-2 Bilaga 1. Alkoholförbudsområde 
Spelbomskan/Observatorielunden 

 NI 2024/1670-3 Bilaga 2. Statistik på ordningsstörningar 
från Tyck till 

 NI 2024/1670-4 Bilaga 3. Trygghetsundersökning 
Spelbomskan/Observatorielunden 

 NI 2024/1670-5 Bilaga 4. Polisiär statistik 
 NI 2024/1670-6 Bilaga 5. Alkoholrelaterat underlag 2023-

2024 
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§ 8 
Remiss av Naturvårdsverkets skrivelse Beräkning av 
kostnader för att transportera bort och behandla 
engångsplast som skräpar ned  
NI 2024/1691 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har fått en remiss från 
kommunstyrelsen avseende Naturvårdsverkets skrivelse ”Beräkning 
av kostnader för att transportera bort och behandla engångsplast 
som skräpar ned”. Naturvårdsverket har fått ett regeringsuppdrag att 
utreda hur produktavgiften ska beräknas när det gäller kostnader för 
bortforsling och behandling av det avfall som städats upp. 
Naturvårdsverket ska även lämna förslag på nödvändiga ändringar i 
förordningen om nedskräpningsavgifter för att kommunerna ska 
kunna få ersättning för kostnaderna. 
  
Förvaltningen ser att skräp från engångsplastprodukter, såsom lock 
till pappersmuggar och hämtmats-förpackningar, har ökat i parkerna 
de senaste åren. Förvaltningen ställer sig positiv till att 
producenterna får ett tydligt ansvar för att ersätta kommunernas 
kostnader för skräphantering. Möjligtvis kan avgiften även fungera 
som ett incitament för producenterna till produktutveckling i syfte 
att ersätta engångsplastprodukter mot mer hållbara alternativ. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1691-5 Svar på remiss av Naturvårdsverkets 
skrivelse Beräkning av kostnader för att transportera bort och 
behandla engångsplast som skräpar ner 

 NI 2024/1691-1.2 Bilaga 1. Beräkning av kostnader för att 
transportera bort och behandla engångsplast som skräpar ned 

 

Sida 7 (23)



 
 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 11 
Remiss av Motion om kulturljudzon och idrott på 
Frihamnspiren  
NI 2024/1423 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit en remiss av 
Motion om kulturljudzon och idrott på Frihamnspiren, för yttrande 
till kommunstyrelsen. Motionären Jonas Naddebo (C) har 
identifierat Frihamnspiren som en lämplig plats för konst, kultur, 
kreativitet och nöje. Motionären föreslår att inrätta en kulturljudzon 
enligt Malmömodellen på Frihamnspiren, att utreda möjligheten att 
skapa fler flexibla idrottsanläggningar i området samt att utreda 
möjligheterna för nattklubbs- eller livescensverksamhet i stadens 
egna fastigheter på Frihamnspiren. 
  
Förvaltningen anser att mycket av det som föreslås i motionen redan 
har utretts i utredningen Zoner med högre ljudnivåer från nattlivet 
(2023), alternativt ingår i Stockholms stads strategi för nattklubbar 
och livescener (2021). I strategin finns beslutade åtgärder som 
syftar till att underlätta för nattklubbar och livescener att starta upp 
och bedriva verksamhet. Detta arbete anser förvaltningen bör 
fortsätta. Det finns potential för att planera för ett ljudligt nattliv i 
Frihamnen, men det behöver också göras avvägningar för hur det 
står i relation till andra intressen och behov. De avvägningarna 
anser förvaltningen behöver göras av stadsbyggnadskontoret och 
exploateringskontoret. Vidare ser förvaltningen positivt på att se 
över möjligheterna för flexibla idrottsanläggningar – i Frihamnen 
och på andra platser. Förvaltningen ställer sig även positiv till att 
ytor aktiveras i väntan på exploatering, och ser att sådana 
möjligheter kan finnas i Frihamnen. 
 

Yrkanden 
Daniele Fava (C) och Christina Messick (L) yrkar: 

  
1. Att delvis bifalla förvaltningens remissyttrande. 
2. Att bifalla motionen i sin helhet 
3. Att därutöver anföra: 
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Centerpartiet vill inledningsvis tacka förvaltningen för 
remissvaret och välkomnar att fler delar vår syn på 
Frihamnen i allmänhet, och piren i synnerhet, som en plats 
med stor potential för kultur, kreativitet, nöje och rekreation. 
Vi uppskattar också att förvaltningen lyfter fram det pågående 
arbetet med kulturlotsar, de redan etablerade verksamheterna 
i området och möjligheterna att ge ytterligare verksamheter 
tillfälliga lov i väntan på att detaljplaneprocessen i området 
fortsätter. Stadsbyggnadskontorets utredning ”Zoner med 
högre ljudnivåer från nattlivet” från 2023, som förvaltningen 
refererar till i sitt remissvar, menar vi delvis landar i fel 
slutsats kring begreppen – men lyfter däremot flera aspekter 
som talar för en vidareutveckling av Frihamnspiren, som att 
befintliga verksamhetsområden i staden likt Frihamnen har 
bättre förutsättningar för att hantera störningar från ett ljudligt 
nattliv. Bakom begreppet ”kulturljudzon” menar vi att det 
finns ett underliggande behov av långsiktighet och tydliga 
viljeyttringar från stadens sida, när det kommer till 
långsiktiga etableringar av kultur-, nattlivs- och nöjesscener. 
De existerande aktörerna i Frihamnen har som förvaltningen 
nämner just tillfälliga lov, och därför påpekar vi åter vikten 
av att områdets status som en nod för nöje under utveckling 
får en varaktig ställning när ny detaljplan tas fram. Vi vill 
även lyfta betydelsen av att inkludera fler lokaler och mer 
utrymme för idrott i Frihamnens vidareutveckling. Med tanke 
på den akuta bristen på idrottsanläggningar i Stockholm, ser 
vi stora möjligheter att kombinera idrott och kultur i flexibla 
lokallösningar som kan användas för olika ändamål vid olika 
tidpunkter. Det skulle inte bara främja hälsa och rörelse utan 
också stärka Frihamnens attraktivitet som en mötesplats för 
alla åldrar. Vi ser fram emot ett fortsatt konstruktivt 
samarbete med förvaltningen och andra berörda aktörer i 
denna process. Frihamnspiren har en unik potential att bli en 
levande nod för både kultur och idrott, och genom att 
kombinera våra gemensamma insatser kan vi skapa ett 
område som bidrar till Stockholms attraktivitet under dygnets 
alla timmar. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från 
Daniele Fava (C) och Christina Messick (L), och finner att Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Daniele Fava (C) och Christina Messick (L) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 
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Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1423-2 Svar på remiss av motion om kulturljudzon 
och idrott på Frihamnspiren 

 NI 2024/1423-1.1 Bilaga 1. Motion om kulturljudzon och 
idrott på Frihamnspiren 
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§ 12 
Remiss av Motion om HBTQ-certifiering inom 
hemtjänsten  
NI 2024/1437 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har fått en motion om hbtq-
certifiering inom hemtjänsten, KS 2024/989, på remiss för yttrande 
till kommunstyrelsen. Motionären Nike Örbrink (KD) föreslår att 
Stockholms stad bör ta fram en kommunal hbtq-certifiering för 
anställda inom hemtjänsten för att säkerställa att alla äldre 
stockholmare möts med respekt och får den hjälp de behöver 
oavsett sexuell läggning, identitet eller levnadssätt. 
  
Förvaltningen instämmer att det är viktigt att stärka kompetensen 
om hbtq bland äldreomsorgens medarbetare. Ett sätt att höja 
kompetens bland medarbetare är att verksamheten utbildar 
medarbetare och chefer och arbetar strukturerat med frågan. 
Stockholms stad erbjuder idag en egen hbtq-diplomering för att 
tillgodose ett respektfullt och inkluderande bemötande genom att 
tillgodose hbtq-personers rättigheter. Förvaltningen anser vidare att 
staden bör följa upp resultatet av kompetenssatsningar inom hbtqi, 
exempelvis vid verksamhetsuppföljningar och vid implementering 
av programmet för mänskliga rättigheter. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1437-2 Svar på remiss av motion om HBTQ-
certifiering inom hemtjänsten 

 NI 2024/1437-1.1 Bilaga 1. Motion om HBTQ-certifiering 
inom hemtjänsten 
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§ 13 
Remiss av Motion om hur vi kan förbättra Strandvägen  
NI 2024/1564 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har fått en remiss av Motion om 
hur vi kan förbättra Strandvägen, för yttrande till kommunstyrelsen. 
Motionen är skriven av Dennis Wedin och Annika Elmlund (båda 
M). Motionärerna anför att det saknas tillräckliga bestämmelser för 
vad och hur det får byggas på Strandvägskajen, samt att 
Strandvägen behöver bli ett mer attraktivt promenadstråk med fler 
blommor och buskar. Motionärerna anför även att Strandvägen 
behöver få ett mer genomtänkt och vackert utseende genom större 
gestaltningsmässig enhetlighet. 
  
Förvaltningen delar motionärernas uppfattning om att stadens kajer 
är viktiga för såväl invånare som besökare, samt att byggnader, 
uteserveringar och bänkar längs med Strandvägskajen bör vara 
enhetliga. Strandvägens esplanad är ett riksintresse för 
kulturmiljövården och staden ansvarar för att bevara och förvalta 
dess karaktär. Vad gäller motionärernas önskemål om att göra 
Strandvägen grönare med fler blommor och buskar ser 
förvaltningen, avseende esplanaden, dels att det skulle gå emot den 
karaktär som staden ansvarar för att bevara, dels att det skulle vara 
svårt för blommor och buskar att överleva i skuggan under lindarna. 
Förvaltningen anser även att mycket av det som beskrivs i motionen 
redan finns beskrivet i Gestaltningsprogram för Strandvägskajen 
som togs fram år 2008. 
 

Yrkanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Daniele Fava (C) och Christina Messick 
(L) yrkar: 

  
1. Att tillstyrka motionen 
2. Att därutöver anföra: 

  
Stockholm är en av världens vackraste städer. Närheten till 
grönska och friskt vatten är bland det bästa med vår stad, och 
bidrar till dess attraktionskraft. Våra kajer är därför viktiga 
och populära platser. Här samsas restauranger, caféer och 
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glassförsäljare med fartyg och flanörer. De ska erbjuda god 
möblering, utkiksplatser, och ge möjlighet till lugn och ro. 
Vara en mötesplats för såväl boende i närområdet, som 
turister och besökare. Det ställer krav på en stadsmiljö som 
utvecklas varsamt och utifrån respekt för stadens årsringar.  
  
Strandvägen är ett exempel på en kaj där förändringen är 
påtaglig. Utmed Strandvägskajen har det byggts upp ett flertal 
restauranger och uteserveringar. Längs med kajen ligger båtar 
förtöjda. En del fungerar som restauranger och barer. Här 
riskerar inte bara kajen överetablering; man är också farligt 
nära att bygga bort stora delar av vattenspegeln. Alldeles för 
länge har byggnationer genomförts som inte passar in i 
områdets klassiska stil. Det har varit för fri tolkning för vad 
som kan byggas, eftersom det saknas tillräckliga 
bestämmelser om vad och hur man får bygga. Samt vad som 
är lämpligt och mindre lämpligt. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från Petra 
Gardos Ek m.fl. (M), Daniele Fava (C) och Christina Messick 
(L), och finner att Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutar i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Daniele Fava (C) och Christina Messick 
(L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1564-3 Svar på remiss av motion om hur vi kan 
förbättra Strandvägen 

 NI 2024/1564-2.1 Bilaga 1. Motion om hur vi kan förbättra 
Strandvägen 
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§ 14 
Anmälan av delegerade beslut år 2025  
NI 2025/4 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av delegationsbeslut för perioden 2024-11-28 till och med 
2025-01-08. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/4-1 Delegationsbeslut 2024-11-28 till och med 
2025-01-08 
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§ 15 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar år 2025  
NI 2025/5 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av Norra innerstadens postlista för perioden 2024-11-28 
till och med 2025-01-08. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/5-1 Postlista för perioden 2024-11-28 - 2025-01-08 
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§ 16 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens 
stadsdelsnämnds pensionärsråd år 2025  
NI 2025/6 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av pensionärsrådets protokoll från sammanträdet den 13 
januari 2025. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/6-1 Pensionärsrådets protokoll från sammanträdet 
den 13 januari 2025 
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§ 17 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens och 
Kungsholmens stadsdelsnämnders råd för 
funktionshinderfrågor år 2025  
NI 2025/8 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inget protokoll föreligger. Rådets nästa sammanträde äger rum den 
6 februari 2025. 
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§ 18 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens 
förvaltningsgrupp år 2025  
NI 2025/9 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av förvaltningsgruppens protokoll från mötet den 15 
januari 2025. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/9-1 Förvaltningsgruppens protokoll från mötet 15 
januari 2025  

 NI 2025/9-2 Bilaga 1. Rutin vid hot, våld och 
påverkanshandlingar 
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§ 19 
Övrigt  

Sammanfattning av ärendet  
Inga övriga frågor förelåg. 
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§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2024/1660 
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2024/1723 
 
 

Sida 21 (23)



 
 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2025 
 

2025-01-23 

§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2024/1790 
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